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6~fisker Bjar~e Jakobsen~ Kråkberget~ 

? G fi::~kf:!r Eans Toblassen~ Eldet!· 

2 c .P.1 .. Gkel"'ikon:t:o:cet 3 

F:i..ukerikontore't :i BØ (fiskerirettlederens 1.~ .-. 1·1+ r' r ) ~.\}., V ,.J 

Gl"" nå i kjo11er~-3n på Straume Gjestgiver.iP Stra.umeo 

Kontoret ble flyttet hit d9n 8 tl ap!.:--:i.l 1976 a 

J3,stj ening t3r f:tske:r.irettled.eran~ 

IJØ fiskenemnd ret-te~~ i I976 henstilltng tJ.l Bp lr.ornmune om 

11.:) el. p til kontoret for å kunne holde det &pent :l fiskerirett-~, 
:; r: .. 1.Je:• ... ens fravær og for å Øke kontorets kapasi:tet og mullg.h~Yt 

:,:-:.r å hj el:pe fis1~erne og and:ee .i næringen o Dessverre synes de··(; 

::-lå so~n fØr a·l; fisJrerinæringe1.1 t).r den eom s~t.al ofres ril:t.n8t J?D.o 

:l:1 t::lp til ko~1tor.:rt synes derfor li te x·eal:ls~tisk å vente o 
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Antallet fiskere holder seg ganske jevnto De siste 2 år har det 

JJJtG7el. foregått en ganske ·bra rekrutterine av unge folk ·ti.l 

:)rl·ket" Når dette ikke fremgår av tallene fora.n., er årsaken. at 

vi også har hatt avgang av eldre fi:~ke:t-:-e .i. denne tide::o 

''.J'i håper a:t; utviklingEjn :l. næringe:1. :3ka1 bli slik at vi ±~år 

baholde de unge som er beg;>rn.·~. som fiskGrc og samtidig få flere 

UYJge til å satse på dette yr~ceto .. ~ 

o 

Uj2r.: Ar~.~ _J fot l'.! r; 5 ') ~ 
.(_. -.).,} foto 35...,50 fatt! 50 fot og større~ Ialt c 

I9?2 IOO Li,O 22 25 I8? 
I97.3 108 42 2L1- 26 200 

dt 19'?4 135 47 0•"'1 
t...j 26 2JI 

I9'?5 I2I 50 2I 26 2I8 

I9'76 I28 49 20 2'7 22L1-

Som det vil sees 9 holder antallet båter i størrelsen over 
') t:' 
t .. :; f'ot S(:;g ganske jevnt" Den st1>rr:rte fornye -:l.s en har (:1kj edd 

:L gruppen 2.5 til 35 foto Den minste tilgangen har vært av 

båter_ mellom 35 og 5o fot o Av båter på ove:.:" 50 fo·t; var det EH1 

t.ilgang på 3 i I976o 2 båter i samme størrelfle ·ole utmeldt og 

en til ventes å gå ut av merkeregistere·t i !977., · Tallmessig 

.har vi samme antall båter i denne gruppen:> men som eM vil se 

a.v etterfølgende oppstilling er alderssammensetningen av 

fisl~eflåten over 50 fot svært; uguns·~;:lg. 

Byggeår 19II ~ I920 
" I92I - 1930 
" z-. I93I I9l.!-Q 
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~~ :1~ 9? 7 ka:~: vi. v fn1 t; e 2.:v-ga.ng på 3 (\U 5 farkost ir .i.- stØrre 1-s en-r------

over .50 fot på gru:r.~n s.v :f.'o:r.s:ir.j eJ.ligø fo:c~1oldc Det ex· båter 

:~. den eldste g:ct~jjpeno På dGtte tidr:Jpunkt ser dr::'t ikke ut til 

nt vi s};.:a1 få :n.oGn lgj en som. erstat:r).i:r.tg for disse: 

Det fin:n(~S unge :E'o:i.k. som gjerne 'v"iJ. anskaffe seg båt i denne 

ctørrelsesgruppen 0 nen finansieringsmulighetene i· Statens 

J?:iska:t:·banl: g:i..r lngen gru:n:1 ·ti.l opt.imisrne tl 

r~'orhåpningene en har hatt til ei gradvis fornying av fiske·'"' 

f.låten ::.. kommunen er p{~ dette tidspunkt vesentlig- x·eduserto 

Mangelen på moderne båter vil trolig også gt.. ut: over rek:r.-utte~". 

ringen av unge folk til. yrke·t;_" 

ble for 
.;.. ... ~ 

Va-rer~'t var pe.t~iodevis meget dårlig og crn.ta11 sjøvær 

mange sitt vs""dkomrn.ende ikke o om vr:nrt:;et., L:Lke~rel må e~1 ha lov 

ti.l å si at resultatet b .. ! e b· ·r .. , ~.k . .,,·) ~._,,. · t; Yl_ •.• :? r d , ""-~· g i a "l d ·t- ·\r ··Lr~ ·te"" o ,.1 - - ~ I.A -- - ....... - -~ ·' ~-- • '-' u :::> u , __ ,_ .; .. ... . .:.. '-'.l " 

Vår~'lsket foz' BØ ble ikke så godt som i I975es De fleste båte:J.e 

gikk der for til F:i~1runark hvor det var godt; fiske og gvde avs et'""· 

ni:n.gsfrJrhoJ.d for :fangsteno 
•b 

Drivgarnfisket etter laks var også dårlig utenfor BØ og det 

synes som deltakelsen i dette fisket blir mindre og mindree 

Seifislret med s:nurpenot var meget god·t utenfor Bø~ Prisene 

va"Y:- også bedre enn ti.dllgere o Utbyttet b.le derfor meget bra 

for de fleste som del~oka 

De mindre båtene som driver med jukse hadde stort set·t et dårlig 

driftsresultat den siste halvdel a.v 1976 e Den store seien det 

tidligere har vært fiske·t; på er vanskelig å finne o Arsalcen er 

trolig silda som de senere år har ståt·t; l fjordene og utenJ.:'().L,. og 
kysten., Torsk og sei fØlger etter silda er derfor iklce på de 
~'iskeplassene en tidligere har vært vant til å få fiskø 

Ferskfisktrålerne til A/S BØ Havfiskeselskap fisket ganske brc1. 

den første del av året 11 men kvotene var ikke store nok til a·c 

de kunne drive kontinuerlig som tidJJ .. ge.re o Samtlige måtte d~:?rfcr 

gå l opplag ~ror de ble liggende i flere må~eder& Driftsre~ 

EU~l.t:o:i:et ble dGr:for IOO tonn mind:ce enn i I975 rå tross a.v a·t; 

2 nesten hele I97~a· 
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Fisket æ~ .. :;r~- sild for s afg v a1... s OD_ k j ~;n~t-:rR.k e -r;r-IJ.a -e-t-j:--I-9?6-;;--·----
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i3likt fiske har vært v·anl.ig og mang.9 fikk a·..r ··denne· grunn sine 

J .. nntekter sterkt nedsatt" 

ii·.e Il.and.fØl"' t: kvantum og verdi av det·te på de enkel te s-teder .1 B~6" 

19?5.~ 

Kvant o V erd.J.o Kvant.:~ Verdi c 

BØ 4·e 2J9 8\?784 4., 21+0 8\1243 5o8JJ II ·) 395 
Eidet T t:6 ..:..._.1 328 105 2')') J(...,.) 2ø756 L~ f) 9!1-8 

Ho··rden ~:c 51+1.4- l+· l) 558 I"8Li-9 3o4·97 I~L~59 2~825 

:'·Tyi-Lvåg •· 6o~ -1.. ~ _.il J,20(' I~2I3 2o699 I 1'1221-} 3 ?T_5 a ... ,_:.. 

~}'"å y·r. •p åf! 
:...1 l.. ...._V •:::> JI6 511·0 . 477 58 I Ioi5I I~.6J7 

Straumsj" •'nfJ-
:J~:.: 925 L~86 838 236 .:..i5T8 

.Av tallene foran ser en cd~ det er ilandført l-ta6 milln kg f.isk 
c,voc •' ·il ·pø . f 'Y' o ~"A·'·· ''f'9?C:. ," mt::.~,"" G.""" .. .u' enn o~ a.1.. ..... v ..1.-, _,~ Arsaken til dette er vel flerea 

Selnotflåten j_ BØ hadde større fa:ngstkapasi tet enn i I975 same ... 

tidig .hadde vi et filetanlegg mere enn tidligere~' Hovden 

Fiskeindustri A/Sn Eidet" Derved ble det mullg å produsere me:::-oe 

av seien i BØ enn forholdet har vært ·t:l.dligereo På tross av 
t:lette ble likevel store kvanta sei fØrt t.il anlegg utenom B~~c 

På fo.rsommeren I976 tok Samarbeidsnemnda for fiskeriene i 

Vesterålen opp arbeidet nied langtidslagring av levende sei~ 

I første omgang ble dette arbeide konsentrert om.Øksnes og BØo 
li'Ør\1t på 8lutten av sesongen var arbeidet med de~~te l:ommet ::Jå 

langt at det var anskaffet 3 langtidslagringsposer til BØ!l 

Hver av disse hadde.plass for 200 tonn se.i5 ~.A/S Sjøbruk og 

Hov· den Fj_sl::eindustri A/S satte ut en hver av disse~ Det ble 

plassert til sammen I.50 ton i de 2 posene~ Dessverre ble il~ka 

resul ta~t;et det beste og en må nok -ye!Tl;e at det vil koste 'båclE: 

t1d og penger fØr alle forhold ved langtidslagringen er me;Tt;:. .... et., 

·på 1e~v~ere s.i.kt håper en at dette skal løse noe av råstoff=· 

·n&hc)~r .. ;t for f':i.skeindus·:~rlen i BØ "led å forlenge sesongen fo.r 
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)a Omsetning av fisk~ 
I976 har vært et~· meget bra å.r for· salg av fis}(~pro~:ukter a 

___ D_e_t_t_e__gja1der både for fiskerne og_:for _:Qrod.usel~tene~ LageE:_ __ 
beholdningene har gått nede Særlig har utviklingen for filet 
vært god og det nevnef3 om brukbar avanse på disse prod.ukterc 
Likviditeten for de enkelte bedi~if'ter sy!1es også å væx·e god 
og det Økonomiske utbyttet for I976 tilfredsstillendeo 

3o Ia Fiskenemndas virksomhetg 
BØ fiskenemnd har i. I976 avholdt IO møter og behandlet 70 
saker~ De fleste saker har vært finansiering av båtkjØp i form 

av søknader om lån i Statens Fiskarbank, søknader om kom..munale 
garantier for lån og .rentefrie .lån av BØ kommunee 

Nemnda har også hatt en ny søknad fra Skårvågen FiskekjØp 
om konsesjon for bygging av et mindne foredlingsanlee;g til 
behandlinga Fir:naet I'~ic~ Christiansen[' Nykvåg 9 er opphØrt 
og søknad fra Frans Fredriksen0 Nykvåg~ om å få overta bedrifte)n 

... ~ 
har vært behandlet og anbefalt &/ nemnda, 

Oppretting av et regulerende org2.n for våre fiskerihavner 
ble også behandlet av nemnda i I976,., Saken er imidlertid like 
uløst fordi BØ formannskap og BØ kommunestynB iklG~ har tatt 
stilling til den.!\ 

Virksomheten i fiskenemnda preges ellers av de saker som 
fiskerirettlederen legger frem for denne~ Medlemmene har a~ 
forståelige grunner iJtke anledning til selv å f'rew..me saker o 

Interessen og samarbeidsviljen i nemnda er meget god~~ Det er 
derfor meget sjeldent at det blir fattet vedtak som ikke er 
enstemmige .. 

.. 

4~ Iu Fiskerirettlederens virksomhet~ 

Fiskerirettlederens virlcsomhet har i I976 vært som tidligere årt1 
Den vesentligs·t;e tiden har medgått til å hjelpe fiskere som har 

besøkt kontoret3 Besøkene ute i distriktet har nærmest blitt 
sporadiskeø Årsaken er at arbeidsmengden ved kontoret stadig 
Øker!J Inntrykket en har er at stadig flere fiskere nytter seg 

av det tilbud om bistand som fiskerirettlederen kan gis Dessverrt-; 
rek~er en ikke alltid å hjelpe alle som besøker kontoret • 
. Fo:cl-;:la.ri:ngen på dette er at når flere personer konuner samtidig 
må de sl.HtG ofte vente svært lengeo Det fører ofte til at noen 
går f'Ør de ha:t fått utført sitt ærend., 
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I I976 har det vært behandlet langt flere søknader om lån enn 
tidligere" :Uet har omfattet ny~ og brukte båter:;,_· r_eparasjoner 

- ---s'k-i-f'-t-e----av-m e--b-e-re-r-eg-t:t-1- -ans-k:-a-f-f'-e-±-se-av~-H-lfs-ama-s-k-fne-F-,-.,-S-e-1-v-om 

mange av diss søknader er i:nr.:vilgetp er den totale sum av 
innvilgede lån til BØ for I976 ~,kk~t:: stor ø 

Også i I976 ble det avholdt kurs for fiskerirettlederne, 
Kurssted var Statens Fiskarfagskole~ Aukra 9 og emne var 
planlegging" 

Under kurset på Aukra ble det tatt ko1rtakt med konsulent Odd 
Degerstrøm ved Statens Teknologiske Instisutt!l Narvik. Fomåle·t 
var å få S.Tøi, til å engasjere seg i BØ med tanke på å utbygge 
samart>eide mellom fisk'(9ribedriftene i BØ kommune It- Dette fikk 
en tilsagn omø men det var først i november at vi fikk repre-

) sentanter fra S "To I, til BØ a 

,) 

Den 9s nov~~ I976 ble det første møte holdt mellom disse og 
lederne for fiskeindustrien i Bø~ produksjonslederen for ~~ 

Skårvåge~1 Pro duks j onslag og fiskerirettlederen i BØ. Møtet 
ble holdt på Straume Gjestgiveri og blant de mange saker som 
var listet opp ble en enig om at problemet med fiskeslaget 
skulle takes opp som første saka Foruten flere interne møter 
i BØ om saken ble det også holdt et møte på Sortland den 

')5., des" 1976~ Her deltok representanter for SøT~Io, Narvik 9 

fra F (l) T .F .• I,, Tromsø, fra Landbruksskolen på Kleiva, Sortland, 
fra Melbu FiskeindustriD Melbu, fiskeindustrien og fiskepro~ 
dusentene i BØ og fiskerirettlederen4 På dette møte kom en så 
langt at det ble klart hvilke muligheter som foreligger for 
å løse dette s:p.ørsmåletQ Det er forutsetningen at arbeide med 
saken skal fortsette i 1977" 

Utenom forannevnte sak er det også andre ting som er tatt opp, 
men fordi disse er på et forberedende stadillin skal en ikke 
kornme nærmere inn på dem, Det er imidlertid på sin plass og 
nevne at samarbeidsviljen mellom næringens folk er meget stor 
og de muligheter som finnes for å styrhe og utbygge samarbeide 
mellom fiskeindustriens anlegg i BØ kommune er godeo 

For å kunne utnytte de nevnte muligheter treges det bare noen 
til å hjelpe dem med å komme sammen å ta opp sakene. Her har 
fiskerirettlederen en stor oppgaven Problemet er at det blir 
fo:c lite tid til alt (l 
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Samarbeidet med BØ fiskenemnd har.·i 1976 som tidligere år 

vært meget godt"· Den er alltid positiv og v:illi~_- t_il å b~har.HJ.le 

-------e~e-sa-l~e~t;!-----Sem~l-i~~1-ag-t--i'1~._em--!l--- ---- --- ·--------------2----------

Kontakten med fiskernes organisasjon er er også god, J.nen det 

vil bli nødvendig å få fiskarlagene i kommunøn mere engasj e~:"t 

i viktige saker som blir tatt opp med de politiske myndigheter 

i BØ kommune 19. 

5o :r 'l Fiskerinæringen ..... konklusjon~ 

Fiskerinæringen sett u~1der et synes å være inne i ei positiv 

utvikling i BØ. Interessen for anskaffelse av nye og ·bedre båter 

er storo Dette gjelder ikke bare sjarker i 30 fots størrelse 

men også større båter" Selv om mange ønsker å skaffe seg 

fiskebåt så mener en det er viktig at Økingen av antallet 

fis!cebåter ikke skjer for raksto Ei gradvis utbygging anse)~ 

en for å være besto D<3rved vil det være mulig å rekru~tere 

nye f0lk til fiekeflåten etterhvert som behovet meluer seg.=ø .. 
1 

Flnansie:!:'ingen av nye båter ser ut til a bli vanskeligere og 

ikke bedre a Statens Fiskarbanlc prakti8erer en nokså restriktiv 

utlånspolitikk og dette er ikke bar9 av det gode" Selv om 

det i enkelte tilfeller er på sin plass må ikke dette gjelde 

de fleste!) Det er derfor ønakelig at styret i Statens F.iskar ... 

~ank i større grad enn tidligere fØlger innstillingene fra 

de enkelte fiskenemnder~ Det er grunn til å understreke at 

dersom ikke BØ konm1une hadde vært imøtekommende med å gi 

garantier for lån til kjøp av fiskebåter ville antall inkjøpte 

.farkoster til BØ ha vært langt lavere enn de·t; er i dag., 

E"G annet moment som ikke gjør det lett for den som kjØper 

seg fiskebåt er den korte nedbetalingstid det er på lånene 

i State!!llS Fiskarbanko Standarden og de byggemetoder som nyttes 

på de fleste fiskefart~~yer i dag skulle tilsi at denne ble 

forlengete Hvis det ble gjort0 ville det bli langt lettere 

for den enkelte å klare s~ne forpliktelsero 

Når en ser på fiskerinæringen under ett er de·t straks et 

spørsmål som melder seg og det er serviceforholdene for de 

enkelte som ar'!:eider i næringen~.:Særlig for fiskerne er dette 

spørsmtlet aktuelt~ Det er derfor nødvendig at det i årene som 

Jrom.Iner bli::."' gjort noe på dette om.!..""åde., Skal vi kunne få ei 

gcd og t:ci~.re:_ig fiskerinæringen i BØ ruå det legges vekt på 
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alle deler av den~ BØ kommune ·må .. ·i større grad enn hittil 

være villig t:Ll :."å legge forholdene bes·t mulig_ tilr'J?tto ·i de 
~ ~ ~ , ' . 

---en-k-e-l-t e---f-is-ker-ina·v-l'l-e-1"-o-- -

På lengre sile!; mener en det er mulig å Øke ilandfør·~ fiske

kvantum til BØ såpass mye at en kommer opp på samme nivå som 

And Øy og Øksnes o For å nå dette målet må· vi ha flere fislce

farkoste.r:" i størrelse over 60 fote 

Fiskeindustrien i BØ er jo ut·bygget de senere år og med de 

folkene som leder den i dag venter en at den vil fØlge med 

i utviklingen i tiden fremovera Forutsetningene for dette er 

at det Økonomiske utbyttet for den enkelte bedrift blir slik·~ 

at den makter å tilpasse seg utviklingen i næririgenr, 

En håper at I977 også vil bli et godt år for fiskerinæringen 

både Økonomisk og ellers~: Her.tenker en også på de oppgaver 

som vil bli tatt opp til lØ~ning og som vil ha ganske stor 

betydning på flere områder~ 

Jeg takker alle som jeg l egenskap av fiskerirettleder har 

samarbeidet med i I976~~ 

Strawnsjøenp den 29~ april I977c 

Walter ;Jensen, 


